
 

Mihailo Anđušić, Demokratska partija socijalista 

 

  

POSLANIČKO PITANJE 

 

Na osnovu člana 187 Poslovnika Skupštine Crne Gore, Predsjedniku Vlade Crne 

Gore, postavljam sljedeće pitanje: 

 

Koje aktivnosti je Uprava policije Crne Gore sprovela prema pripadnicima 

organizovanih kriminalnih grupa u poslednjih 6 mjeseci i šta je konkretno 

urađeno na rasvjetljavanju teških krivičnih djela koja su izvršena na teritoriji naše 

zemlje u proteklom periodu. 

 

Obrazloženje: 

 

Svjedoci smo da su prethodnih godina, kao i početkom ove, izvršena teška 

krivična djela na teritoriji Crne Gore tokom sukoba dvije velike organizovane 

kriminalne grupe, koje djeluju na međunarodnom nivou, ali su njihovi pripadnici 

i vođe dominantno državljani Crne Gore. Posebno veliku pažnju javnosti su 

izazvala izvršenja ubistava na javnom mjestu gdje su bill ugroženi životi građana 

i korišćene eksplozivne naprave velike razorne moći i automatsko oružje.  

 

S obzirom na određene kadrovske promjene koje ste bili prvo najavili, a zatim i 

sproveli, prvenstveno u Upravi policije, molim Vas da mi odgovorite koji su 

konkretni rezultati ostvareni u borbi protiv organizovanih kriminalnih grupa i na 

rasvjetljavanju teških krivičnih djeia u poslednjih 6 mjeseci. 

 

Takođe, vidimo da se svakodnevno u pisanim i elektronskim medijima, kroz 

priloge i tekstove objavljuju informacije o određenim aktivnostima ovih grupa, 

sudskim postupcima koji su u toku prema njihovim pripadnicima, aktivnostima 

tužllaštva i policije, demanti sumnjičenih lica, pa često i njihova pisma i Izjave 

koje se objavljuju, a da se ta lica nalaze u pritvoru u zemlji i inostranstvu. 

Objavljuju se informacije iz Izviđajnih postupaka, tačne ili netačne, što kao 

građani nismo u mogućnosti da znamo. U medijima se posvećuje jedan veliki dio 

pažnje ovim temama i daje prostor za špekulacije raznih vrsta, a između ostalog 



 

i da su poslednje aktivnosti policije fingirane, da nema konkretnih rezultata, da 

su pojedini ljudi nepravedno lišeni slobode, da drzava nema snage da se 

suprostavi organizovanim kriminalnim grupama ili da su njihovi pripadnici često 

i povezani sa službenicima organa za sprovođenje zakona i sl. 

 

Ja sam u skladu sa Poslovnikom Skupštine Crne Gore, a u ime kluba Demokratske 

partije socijalista predsjedniku Vlade gospodinu Dušku Markoviću postavio 

poslaničko pitanje sljedeće sadržine: 

 

Poštovani predsjedniče, 

 

Koje aktivnosti je Uprava policije Crne Gore sprovela prema pripadnicima 

organizovanih kriminalnih grupa u poslednjih 6 mjeseci i šta je konkretno 

urađeno na rasvjetljavanju teških krivičnih djela koja su izvršena na teritoriji naše 

zemlje u proteklom periodu? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

ODGOVOR 

  

Poštovani poslaniče Anđušiću,  

  

Uzimajući u obzir ukupan društveni kontekst, pitanje koje ste postavili je 

opravdano i veoma aktuelno.  

 

Posebno cijenim Vašu dobru namjeru da usljed senzacionalizma koji je u 

posljednje vrijeme prisutan u crnogorskoj javnosti i koji izazivaju ovakve teme, 

demistifikujemo određena pitanja, posebno ona koje se tiču očuvanja sigurnosti 

i bezbjednosti naših građana.   

  

Na samom početku podsjetiću Vas da sam u novembru 2017. godine 

odgovarajući na pitanje poslanika Adrijana Vuksanovića kazao da kriminalci u 

Crnoj Gori neće biti mirni dok god je ugrožen bilo koji pojedinac i naravno država.  

 

U tom trenutku, kako sam i informisao Parlament, za period od 11 mjeseci  

tačnije od 1. decembar 2016. do 1. novembar 2017. godine policija je izvršila 

4550 kontrola bezbjednosno interesantnih lica i podnijela 46 krivičnih prijava.  

 

Podsjetiću, u drugoj polovini prošle godine, kako sam i najavljivao, promijenjena 

je upravljačka struktura Uprave policije i od njih sam tražio da se na kriminal 

udari snažno i sveobuhvatno. Da ne ostane prostora za dušebrižnike, promjena 

nije uslijedila zato što je prethodni menadžment radio loše, već zato što sam 

smatrao da policiju moramo jačati i unijeti novu kadrovsku energiju – da snažnije 

odgovorimo narastajućim ambicijama kriminalnih organizacija. Danas vidimo 

rezultate takvog opredjeljenja! 

  

U toku 2018. godine rasvijetljena su ubistva Miloša Šakovića i Radivoja 

Jovanovića počinjena u Podgorici, i ubistvo Željka Pavkova u Bijelom Polju. 

Tokom prošle godine u borbi protiv trgovine drogom, oduzeto je ukupno blizu 3 

i po tone narkotika. U ovom segmentu rada posebno se ističe zajednička akcija 

crnogorske i italijanske policije i američke DEA-e koja je realizovana na osnovu 

operativnih informacija naše policije, a rezultat je bio zaplijena 20 tona hašiša 

vrijednog 65 miliona eura, koji bi poslužio za finansiranje terorizma.  



 

 

Daću odgovor i za period 1. septembar 2018. - 1. mart 2019. za koji se 

interesujete –  obavljeno je 4487 kontrola lica koja su nosioci kriminalnih 

aktivnosti i podnijeto 78 krivičnih prijava. Dakle, u duplo kraćem periodu bilo je 

kontrola koliko cijele prošle godine, odnosno podnijete su 32 prijave više. 

 

Ciljanim pretresima objekata koje su koristili pripadnici organizovanih 

kriminalnih grupa, pronađeni su i oduzeti oružje i oprema namijenjeni za 

izvršenje teških krivičnih djela. Iz Ministarstva unutrašnjih poslova informisali su 

me da je tim aktivnostima u 2018. godini spriječeno 20 likvidacija. 

 

Sve ovo za rezultat ima činjenicu da se, kao što i sami vidite, značajan broj 

kriminalaca ne nalazi u zemlji. Znači, razumjeli su poruku – u Crnoj Gori nijesu 

sigurni, i na našim ulicama nema komfora za njih i njihove aktivnosti!  

 

Međutim, pravda ih stiže i tamo gdje su najmanje očekivali. Uz podršku 

partnerskih službi regiona i Evrope preduzete su brojne akcije koje se ogledaju u 

hapšenju visokorangiranih pripadnika organizovanih kriminalnih grupa od  

Turske preko Bugarske, Češke, do Albanije i Kosova.  

 

U odnosu na dio pitanja koji se tiče rasvjetljavanja krivičnih djela u posljednjih 6 

mjeseci, kazaću da su na teritoriji Crne Gore izvršena 4 ubistva, od kojih su 3 

rasvijetljena;  izvršeno je i 17 pokušaja ubistva, od kojih je rasvijetljeno 16.  

 

Takođe, rasvijetljena su i krivična djela iz prethodnog perioda koja su s pravom 

privlačila pažnju javnosti – dva ubistva u pokušaju izvršena u Kotoru 2015. i 2016. 

godine, ubistvo košarakaša Ljuba Jovanovića na Cetinju iz 2011. godine, ubistvo 

Miodraga Kruščića u Podgorici. Rasvijetljeno je i gnusno ranjavanje i napad na 

novinarku Oliveru Lakić iz 2018. godine. 

 

Poštovani poslaniče Anđušiću,  

 

Kroz obrazloženje Vašeg pitanja prepoznajem i interesovanje oko pojedinih 

aspekata medijskog izvještavanja u povodu akcija i rezultata policije, odnosno 

zajedničke borbe naših institucija protiv organizovanog kriminala.  



 

 

Nije, nažalost, naša medijska scena imuna na špekulacije raznih vrsta, a one su 

najčešće zasnovane na površnosti, neprovjerenim informacijama i namjeri da se 

baci sjenka na svaki ozbiljniji rezultat. 

 

Kriminal traži različite načine da oslabi institucije, i na taj način ostvari svoje 

ciljeve. Nije dobro za državu i društvo kad se iz ugla izvještača i novinara iskazuje 

sumnja prema institucijama, jer ona ne pomaže sistemu već od nje koristi izvlači 

upravo kriminal.  

  

Djeluje prosto nevjerovatno da nosioci organizovanog kriminala, za kojima 

tragaju nacionalne i međunarodne policije zbog najtežih krivičnih djela, 

zauzimaju prostor na naslovnim stranama pojedinih medija, istovremeno 

dobijajući priliku da drže moralno slovo o državi i njenim institucijama.  

 

Ako nam je potreba ista, ako nam je bezbjednost imperativ, onda kriminalcima 

nema mjesta ni na ulici, ni u institucijama, ali ni u medijima. 

 
Vjerujem da su policijski službenici, i drugi državni službenici časni i posvećeni 

profesionalci, i pozivam svakoga da konkretno i argumentovano saopšti saznanja 

o onima koji to nijesu. Za takve neće biti mjesta u policijskom i državnom aparatu 

Crne Gore. 

 

Dakle, da završim: nema stajanja i nema uzmicanja. Takođe, neće biti finansijskih 

i materijalnih ograničenja da ojačamo crnogorsku policiju kako bi organizovani 

kriminal protjerali iz naše države.  

Hvala na pažnji! 

 

 

 

 

 

 



 

Andrija Popović, Liberalna partija Crne Gore 

 

POSLANIČKO PITANJE 

Da li su državne institucije, u okviru Vlade i izvršne vlasti spremne da zaštite 

ustavni i pravni poredak naše države u slučaju eventualne radikalizacije 

dosadašnjih dostojanstvenih i mirnih protesta, imajući u vidu gorko crnogorsko 

iskustvo iza sebe da su oni uglavnom prerastali u nasilne demonstracije, koje su 

vodile destabilizaciji države? Podsjecam na 1988. godinu prevrat i tkzv. 

antibirokratsku revoluciju (istina tada u okviru jednopartijske socijalističke 

državne zajednice); zatim 1998. godinu nakon izbora gospodina Đukanovića za 

Predsjednika Crne Gore, potom 2008. godine nakon priznanja Kosova, 2015-

2016. godine za vrijeme protesta DF.  

O b r a z l o ž e n je 

 

Hipotetičko pitanje, koje sad najviše mori građane/ke CG i naše dijaspore, 

potisnulo je sva ekonomsko - socijalna pitanja u drugi plan, može li doći do 

destabilizacije naše države. Možemo li doći u sličnu situaciju u kojoj je Crna Gora 

bila 1916. godine nakon odlaska kralja Nikole i Vlade u egzil u Francusku, s 

osnovnim motivom da ne potpiše bezuslovnu kapitulaciju pred tadašnjom 

Austro Ugarskom. Potom nelegitimnog uličnog organizovanja tzv. Podgoričke 

Skupštine 1918.g. i nestanka Crne Gore kao države. Slično se desilo u drugačijem 

društvenom uređenju 1988-89., kada je kroz tkzv. antibirokratsku revoluciju 

izvršen prevrat, tadašnji najviši crnogorski državni funkcioneri su na zahtjev 

demonstranata podnijeli ostavke i bukvalno na ulici je izabrano novo 

rukovodstvo. Nastaje raspad državne zajednice.počeo je građanski rat u gotovo 

svim državama ex YU, ogromna inflacija ...Tek poslije 10 godina, 1998. g. CG se 

okrenula sebe, nakon izbora preporođenog Đukanovića za Predsjednika Crne 

Gore kada je 19. oktobra 2017 u drugom krugu izbora postao šef države. To je 

jedan od najznačajnijih datuma novije naše istorije, činom presudne podrške 

Đukanoviću tada su liberali okrenuli točak crnogorske istorije. Uz pomoć 

crnogorskih liberala, socijaldemokrata, manjinskih naroda i stranaka, zajedno sa 

drugačijim DPS-om, zauzeli smo novi, euroatlantski kurs i od tada postigli velike 

uspjehe, naročito na spoljno političkom i ekonomskom planu, od najmanje 



 

razvijene republike u SFRJ, sa najmanjim platama i penzijama, do najrazvijenije 

sa najvišim primanjima, izuzimajući zemlje EU. Zbog toga crnogorski liberali 

imaju i posebnu odgovornost, da sačuvamo teško stečene tekovine na 

referendumu 21.5.2006. godine i ponovo obnovljene Crne Gore, plaćene 

ogromnom energijom i životima mnogih naših patriota. Naravno, govorio sam o 

potpuno drugačijim vremenima i drugačijim državnim uređenjima, ipak danas je 

Crna Gora nezavisna i suverena država, članica NATO alijanse, vjerovatno prva 

naredna članica EU, mnogo je urađeno u posljednjih 21 godinu. Nesporno uz 

sijaset grešaka na polju vladavine prava, ljudskih prava i sloboda ali i ekonomskih 

promašaja. Ali kao što znamo istorija je učiteljica života, stalno nas podsjeća na 

razne marifetluke naših političkih protivnika koji decenijama mijenjaju samo 

taktiku i metode borbe sa istim ciljem, urušavanja naše države. Uz ustavno 

opredjeljenje građana Crna Gora da žive u državi u kojoj su osnovne vrijednosti: 

sloboda, mir, tolerancija, poštovanje ljudskih prava i sloboda, multikulturalnost, 

demokratija i vladavina prava, vjerujem da nećemo nikada više dozvoliti da 

izgubimo Crnu Goru, da nam se ponovi 1918. ni 1988. godina. Vjerujem da je sad 

Vlada Crne Gore, države članice NATO-a i već ojačane državne institucije, 

spremne da u slučaju bilo kakve potrebe zaštite našu državu, suverenost, 

državnu teritoriju, pravni poredak kao i granice slobode, po kojima je svako 

obavezan da se pridržava Ustava i zakona. 

Odgovor tražim i u pisanoj formi shodno čl.191 Poslovnika. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

ODGOVOR 

 

Poštovani poslaniče Popoviću, 

Zahvaljujem i na postavljenom pitanju, a posebno na svojevrsnoj brizi koju 

zasnivate na neprijatnom nasljeđu i iskustvu koje smo prolazili u prethodnih 

nekoliko decenija.  

Nije nepoznanica da je Crna Gora i u najbližoj prošlosti bila izložena ozbiljnoj 

političkoj i bezbjednosnoj destrukciji, kako iznutra tako i iz vana, koja je imala za 

cilj destabilizaciju države. 

Odgovoriću na Vaše pitanje direktno i na samom početku – crnogorske institucije 

sposobne su i spremne da zaštite ustavno-pravni poredak naše zemlje u bilo kom 

trenutku i u bilo kojim okolnostima.  

Ovo temeljim na činjenici da je Crna Gora država izgrađenih institucija, članica 

NATO-a, politički stabilna zemlja utemeljenih demokratskih i evropskih 

vrijednosti.  

Dakle, uprkos izazovima koji nas prate, uključujući i svaki dan mandata ove Vlade 

i ovog Parlamenta – istrajavamo na planu zaštite države, zaštite građana i 

njihovih interesa, a pokušaji destabilizacije učinili su da naš bezbjednosni aparat 

svakog dana postaje sve kompaktniji, a država stabilnija.  

Poslaniče Popoviću, 

U obrazloženju poslaničkog pitanja napravili ste sistematičan istorijski osvrt i 

ukazali na eventualne skrivene namjere pod plaštom aktuelnih građanskih 

protesta.  

Iako možemo sumnjati u političku pozadinu odnosno slutiti neke druge namjere 

i ambicije organizatora, mislim da opasnosti po državu i njen politički sistem 

nema. Tj. siguran sam, jer naša zemlja danas nije Crna Gora iz 1918. niti iz 1998..  

To su bile drugačije istorijske okolnosti, ne samo u Crnoj Gori, nego i u okruženju. 

Ali podsjetiću Vas i pored takvih okolnosti Crna Gora je odgovorila tim izazovima, 

izborila svoju evropsku i evroatlantsku budućnost – koja, kao ni njena 

nezavisnost – ničim ne može biti ugrožena. 



 

Želim da vjerujem da to ne žele ni demonstranti, koji protest vide kao način za 

iskazivanje mišljenja povodom dozvoljenih ciljeva koji ih objedinjuju. Takođe, 

vjerujem da oni ne žele rušiti, već graditi!  

Ono što nećemo dozvoliti je upravo stvaranje atmosfere prevrata o kojoj Vi 

izražavate svoju bojazan, a takav ambijent može dovesti do neželjenih posljedica. 

Protesti jesu demokratski i legitiman način ispoljavanja mišljenja i isticanja 

zahtjeva. Razumijemo ih, i to posebno onda kada su motivisani  željom za 

poboljšanjem standarda i kvaliteta života građana.  

Međutim, moramo se saglasiti da Vlada na tome svakodnevno radi. A na svega 

pola mandata uz zapažene rezultate koji su vidljivi, mjerljivi i takoreći 

svakodnevni.  

Stopa rasta ekonomije od skoro 5 odsto u prethodnih dvije godine, otvaranje 

novih radnih mjesta sa efektom smanjenja nezaposlenosti za 12.000 lica u 

odnosu na 2016. godinu, rekordi u turizmu, poljoprivredi, razvojni zamah u 

infrastrukturi (već sam govorio prethodno) ravnomjeran regionalni razvoj – ali 

ne onaj iz strategija – nego na terenu, daju mi za pravo da kažem da nema mjesta 

protestima povodom rada Vlade. Ona je obezbijedila besplatno školovanje za 

studente, 1.500 novih mjesta za djecu u vrtićima, rekonstrukciju i izgradnju preko 

150 objekata u prosvjeti i zdravstvu, sa novim radnim mjestima u ovim 

sektorima. 

U prvoj godini implementacije besplatnog studiranja, Vlada je izdvojila 1,5 

miliona eura za ovu namjenu, a liječenje naših građana u renomiranim klinikama 

u inostranstvu tokom 2017. i 2018.  godine koštalo je ovu državu 16,5 miliona 

eura. Dakle, novac za liječenje naših građana. Dakle, činimo sve da budemo 

kvalitetan servis našim građanima. 

A u pogledu stabilnosti i održivosti javnih finansija – redovnost isplate socijalnih 

davanja, plata, penzija i 180 miliona eura naplaćenih poreskih prihoda više u 

2018. godini.  Po mom mišljenju to su upravo razlozi za optimizam, a ne za 

protest. Nijesam sitničav, ali podsjetiću da svakog prvog u mjesecu plate primaju 

i oni koji ih nijesu opravdali u ovom Domu.  Ne mogu reći da je to novac građana, 

to je novac onih koji rade, a ovi da bi radili, Vlada i ova politika moraju da 

obezbijede i stvore uslove. 



 

I ovo nije projektovani rezultat koji smo najavili kroz Program rada 41. Vlade, ovo 

su rezultati iznad naših projekcija i očekivanja. 

Bez obzira na primjere povoljnih rezultata, prostora za poboljšanje stanja u svim 

društvenim segmentima ima, pa i u ekonomskom i političkom životu. Ali dijalog 

o tome prvenstveno treba da se vodi u okviru institucija koje su u Crnoj Gori 

legitimne i funkcionalne.  

Uvaženi poslaniče, uvaženi poslanici, 

Posebno želim da se osvrnem na zahtjeve za ostavkom Vlade još jednom, jer su 

oni između ostalog inspiracija za proteste. 

Takvi zahtjevi nijesu utemeljeni, jer Vlada ima podršku u Parlamentu u kojem je 

izabrana. Politički subjekti koji pribjegavaju korišćenju građanskih protesta zarad 

ostvarivanja svojih političkih ciljeva, treba da se prisjete da su od istih tih građana 

izabrani da budu u Parlamentu i da, pored prava i benefita koje koriste, imaju i 

obavezu da učestvuju u radu institucija.  

To je jedini demokratski način u zemlji koja pripada evropskom i evroatlantskom 

prostoru. 

Najveći dio građana koji na ulici traže ostavku Vlade, ni onda kad se Vlada birala 

a ni danas, nijesu davali podršku politikama koje su je konstituisale. Oni su dali 

podršku nekoj drugoj politici, koja treba da bude predstavljena u ovom Domu. 

Zbog toga ih pozivam da u Skupštini pokrenu inicijativu za ocjenu i provjeru rada 

Vlade, a kao zamjenik predsjednika Demokratske partije socijalista spreman sam 

da zatražim da poslanici naše stranke podrže takvu inicijativu.  

Da smo spremni da vodimo dijalog o svim važnim društvenim pitanjima, svjedoči 

i slučaj izgradnje vrtića u Baru, koju smo obustavili. Mi u Vladi pažljivo slušamo 

šta građani imaju da nam kažu.  

Dakle, građanski protesti, a ne politički, rezultirali su odlukom Vlade da gradimo 

vrtić na novoj lokaciji. Za isključivo dobro djece i njhovih porodica.  

Znači, sve dok aktuelna okupljanja služe proklamovanoj namjeri za koju se 

predstavljaju, Vlada pozdravlja takav pristup!  



 

Ali ne na uštrb reda, stabilnosti i sprovođenja politika na dobrobit svih građana 

Crne Gore. Institucije su tu, spremne da zaštite ustavni i pravni poredak naše 

države.  

Ali daleko od toga da želim da se to provjerava u praksi! 

Obezbjeđivanjem svih uslova za organizaciju demonstracija i protesta, 

omogućavamo i garantujemo ambijent slobode izražavanja mišljenja i 

potvrđujemo demokratski kapacitet koji krasi Crnu Goru. 

Hvala na pažnji!  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Ervin Ibrahimović, BS 

  

POSLANIČKO PITANJE 

  

Kada će biti privedena kraju i puštena u funkciju prioritetna dionica auto-puta Bar- 

Boljare i da li je tačno da će država biti oštećena za 134 miliona eura propustima 

do kojih je došlo prilikom priprema za gradnju auto-puta?  

Obrazloženje 

Izgradnja autoputa Bar – Boljare je najkompleksniji razvojni infrastrukturni 

projekat u istoriji Crne Gore, čiju realizaciju, prema istraživanjima javnog mjenja, 

podržava velika većina građana. S toga, izuzetno je važno da građani dobiju 

potpune i tačne informacije o projektu od kojeg se očekuje da ekonomski 

transformiše i integriše Crnu Goru, da konačno na kvalitetan i savremen način 

poveže resursima bogati sjever sa centralnim i južnim regionom, ali i Crnu Goru 

sa regionom i dalje sa evropskom mrežom autoputeva. Završetak projekta je 

najbolji poziv Vlade potencijalnim investitorima da pokrenu svoj biznis i na 

sjeveru, da se stvaraju bolje perspektive za rad, građanima nagovještavaju bolji 

dani i da će se konačno smanjiti potreba građana sa sjevera da idu trbuhom za 

kruhom.  

  

Međutim, ugovoreni rok za završetak radova na prioritetnoj dionici autoputa Bar-

Boljare ističe ove godine, ali se i dalje, sa različitih adresa, mogu čuti nedoumice 

oko cijene izvođenja radova na petlji Smokovac, obima ugovorenih radova, 

očekivanog obima naknadnih radova koji se, u različitim interpretacijama, mjeri 

desetinama, čak i stotinama miliona eura i konačno, a što javnost i ponajviše 

zabrinjava, nedoumice oko stvarnog datuma završetka radova. 

  

Svjedoci smo da resorni ministar Osman Nurković sa velikom posvećenošću u 

saradnji sa Vladom sprovodi aktivnosti kako bi se omogućila realizacija narednih 

dionica, što svakako ohrabruje i raduje naše građane. Takođe nam daje za pravo 

da vjerujemo da će se u pripremi naredne faze realizacije ovog projekta realno 

sagledati svi propusti, ako ih je bilo i da će se izbjeći situacije koje bi dovodile do 

kašnjenja realizacije. 

  

Odgovor tražim i u pisanoj formi. 



 

ODGOVOR 

  

Poštovani poslaniče Ibrahimoviću, 

  

Ekonomska politika crnogorske Vlade usmjerena je na stvaranje uslova za bolji 

kvalitet života naših građana, a bolji životni standard u velikoj mjeri zasniva se na 

izgradnji kapitalne infrastrukture kao pretpostavki ukupnog razvoja. 

 

Izgradnja autoputa je najzahtjevniji projekat koji se trenutno realizuje u Crnoj 

Gori, a usudio bih se reći – i najsloženiji projekat koji se ikada izvodio na ovim 

prostorima. I to ne samo u građevinskom smislu. 

  

Od autoputa se s pravom očekuje da postane zamajac ekonomije, da generiše 

dodatni potencijal naše privrede, da osigura razvojnu perspektivu kroz otvaranje 

novih radnih mjesta, ali i da obezbijedi odsudni doprinos za ravnomjerniji 

regionalni razvoj. Ta očekivanja sa nama dijele i građani, i upravo oni, kao što ste 

i kazali, podržavaju gradnju autoputa.  

  

Međutim, nijesu samo finansijska, organizaciona i građevinska zahtjevnost 

autoputa jedini izazovi koji ga prate.  

 

Od jednog dijela medija i javnosti učestala su osporavanja ovog projekta, kroz 

plasiranje netačnih informacija i afirmisanje nekredibilnih analitičara, odnosno 

nepouzdanih izvora takvih informacija. Na taj način se u javnosti podstiče 

zabrinutost i nepovjerljivost u ono što je nesumnjiv uspjeh i rezultat vidljiv na 

terenu svakog dana.  

  

Zato ću krenuti redom. 

 

Učestale navode koje i Vi spominjete, da će država biti oštećena za 134 miliona 

eura navodnim propustima do kojih je došlo prilikom priprema za gradnju auto-

puta, demantuju brojne i nesporne činjenice.  

 



 

Ugovor o projektovanju i izgradnji prioritetne dionice Smokovac-Mateševo 

zaključen je na temelju Idejnog projekta, a ne na bazi Idejnog rješenja, kako se 

nedavno moglo čuti u pojedinim crnogorskim medijima.  

 

U Idejnom projektu definisan je početak dionice Smokovac-Mateševo od 

stacionaže „nula“ koja se nalazi nakon buduće petlje Smokovac, gledano iz pravca 

Podgorice. Ugovorom je jasno definisana obaveza Izvođača radova da uradi Glavni 

projekat, izgradi, nabavi i ugradi opremu i instalacije za dionicu Smokovac – 

Mateševo, u dužini od 41 km, počevši od stacionaže „nula“.  

 

Sve navedeno – za cijenu od 809,5 miliona eura.  

 

Ugovorom je utvrđeno i da se ugovorena cijena može korigovati do 10% u slučaju 

potrebe za izvođenjem naknadnih i nepredviđenih radova. U pitanju je jedan od 

ključnih principa i modela FIDIC ugovora i opštih uzansi o građenju, koje se 

primjenjuju svuda na svijetu i nijesu specifičnost ni Crne Gore, niti našeg autoputa.  

 

Tokom pripreme Projektnog zadatka za Glavni projekat ove dionice autoputa, koji 

je sastavni dio ugovorne dokumentacije, prepoznati su i radovi koje je potrebno 

realizovati u okviru planirane investicije.  

 

Dakle, ne može se govoriti o (citiram) – „zaboravljenim radovima“. Radi dodatnog 

pojašnjenja – petlja Smokovac nije zaboravljena već je ona, shodno Detaljnom 

prostornom planu autoputa Bar – Boljare, sastavni dio jedne od sljedećih dionica 

autoputa, i to dionice Smokovac – Farmaci. Glavnim projektom petlje Smokovac 

predviđeno je da se ona realizuje fazno, upravo iz razloga kvalitetnog i 

sveobuhvatnog priključenja Glavnog grada na prioritetnu dionicu autoputa Bar – 

Boljare. 

  

Jednostavnije kazano – na autoputu, petlja postoji onamo gdje se trebaju povezati 

dvije dionice ili dva autoputa, a u ovom slučaju ona će se graditi onda kada se 

krene u gradnju dionice Smokovac – Farmaci, odnosno kad autoput nastavi da se 

razvija prema Baru, kao krajnjem odredištu na južnoj strani. 

 



 

Do tada, stacionaža „nula“, odnosno priključak na Smokovcu, ostvaruje svoju 

svrhu i funkciju na njegovom sjevernom kraku prema Mateševu. 

 

Kada je riječ o navodno zaboravljenim radovima na sistemu za vodosnabdijevanje, 

žao mi je što su neodgovorni navodi i ocjene i u tom dijelu zadobili nove varijacije 

i dimenzije. Naime, okolnost da smo projekat željeli da unaprijedimo i 

obezbijedimo mu dodatnu razvojnu vrijednost – zlonamjerno je proglašena 

propustom.  

 

A istina je da je ocijenjeno kao racionalno i izuzetno važno da se prilikom izgradnje 

autoputa obezbijede uslovi i za vodosnabdijevanje lokalnog stanovništva, kao i za 

buduće razvojne potrebe područja koja gravitiraju koridoru autoputa, što 

prevazilazi potrebe autoputa kao infrastrukturnog objekta.  

 

Da opet budem jednostavan – infrastruktura i opremanje autoputa ne treba da 

služi samo sebi, to jest autoputu – već gradovima, selima, naseljima i građanima 

koji u njima žive.   

  

Često su se mogli čuti i komentari da projektom nije predviđeno napajanje 

električnom energijom, što laičkoj javnosti zasigurno zvuči veoma zabrinjavajuće. 

Međutim, i ovdje stvari stoje drukčije.  

 

Ugovorom je jasno definisana obaveza Investitora za obezbjeđenje priključaka za 

električnu energiju na trasi autoputa, dok će kasnije obezbjeđivanje sredstava za 

upravljanje elektro-energetskom infrastrukturom, shodno Zakonu o energetici, 

preuzeti Crnogorski elektroprenosni sistem (CGES) i Crnogorski 

elektrodistributivni sistem (CEDIS). Protokol koji definiše ova pitanja potpisalo je 

Ministarstvo saobraćaja i pomorstva  sa crnogorskim elektro-energetskim 

preduzećima još 31. oktobra 2014. godine. Ni ovdje, kao ni u slučaju 

vodosnabdijevanja, nema ničeg „propuštenog“ ili „zaboravljenog“. 

  

Gospodine poslaniče,  

  

Da se vratim na možda i najvažnije pitanje, a to je dodatni trošak za autoput. 

Ugovorom predviđena suma od 10% za naknadne i nepredviđene radove iznosi 



 

81 milion eura, i predstavlja sredstva iz kojih će se isplatiti izgradnja prve faze 

radova na Smokovcu; izgradnja sistema za vodosnabdijevanje lokalnog 

stanovništva; i izgradnja sistema za napajanje električnom energijom. Dakle, sve! 

 

Niti je taj trošak 134 miliona, niti ćemo platiti ijedan euro preko ugovorom 

predviđene sume, niti će država biti oštećena za ijedan cent.  

 

Sredstva za finansiranje prve dionice autoputa, odnosno za anuitetnu otplatu 

kredita, su obezbijeđena. Činjenica je i da zahvaljujući kvalitetnoj finansijskoj 

konsolidaciji cijelu jednu ratu kredita možemo isplatiti samo od bolje naplate 

poreza u prošloj godini koja je u odnosu na 2017. godinu bila veća za cijelih 180 

miliona eura.  

  

Kada su u pitanju nova iskustva za nastavak autoputa prema Boljarima, odnosno 

očekivani rokovi za završetak prve dionice autoputa,  želim još jednom da 

podsjetim da ova Vlada odgovorno pristupa realizaciji kapitalnih i razvojnih 

projekata. Svaki problem koji smo uočili na prioritetnoj dionici, iskoristićemo kao 

iskustvo za kvalitetniji i brži odgovor na narednim dionicama. 

  

Stoga je imajući u vidu zahtjeve i izazove ovako složenog projekta sa kojim se po 

prvi put srijećemo, od samih rokova važniji aspekt izvjesnosti.  

 

Nije bilo tako davno kada smo svi zajedno priču o autoputu posmatrali kao jednu 

lijepu ali veliku i teško ostvarivu želju.  

 

Zahvaljujući vanrednim naporima Vlade i Ministarstva – danas su prvi kilometri 

autoputa već formirani na terenu; po njima se prolazi; mostovi povezuju klisure; 

a probijeni tuneli su planine i brda pretvorili u cestu.  

 

Zbog svega toga – mogu da Vam potvrdim da ćemo već tokom naredne godine 

pustiti u saobraćaj autoput od Podgorice do Mateševa, na dobro svih građana i 

dobro Crne Gore.  

  

Hvala na pažnji. 

 


